
PROTOKÓŁ  Nr  5 / 2015 
posiedzenia Zarządu Powiatu Radomskiego 

odbytego w dniu 2 marca 2015 roku, o godz.1430 
 

W posiedzeniu udział wzięli: 
 
1. Leszek Margas                   - Wicestarosta Radomski 
2. Marek Jarosz                     - Członek Zarządu 
3. Henryk Słomka                  - Członek Zarządu 

 

oraz 
  
Renata Mazur                       -  Sekretarz Powiatu  
Joanna Wontorska                -  Skarbnik Powiatu 
( lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do protokołu ) 
 
Zebranych przywitał Wicestarosta Radomski Leszek Margas. Następnie przedstawił 
porządek dzienny posiedzenia: 
 

 
1. Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku obrad. 

 
2. Przyjęcie protokołu Nr 4/2015 poprzedniego posiedzenia Zarządu.  
 
3. Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie powiatu 

radomskiego w 2014 roku. 
 
4. Rozpatrzenie wniosku Nr 4/2015 Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Radomiu 

w sprawie zwiększenia wydatków o 120.000 złotych w Środowiskowym Domu 
Samopomocy w Jedlance z przeznaczeniem na dofinansowanie dowozów uczestników 
ŚDS w okresie od kwietnia do grudnia 2015 roku.  

 
5. Rozpatrzenie wniosku Nr 6/2015 Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Radomiu 

w sprawie podziału środków pochodzących z  PFRON przeznaczonych na realizację w 
2015 roku zadań określonych w art. 35 a Ustawy o rehabilitacji zawodowej i społecznej 
oraz zatrudnianiu osób niepełnosprawnych.  

 
6. Rozpatrzenie wniosku Nr 5/2015 Wydziału Edukacji w sprawie sposobu podziału 

środków finansowych na wspieranie doskonalenia zawodowego nauczycieli oraz 
ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat w 2015 roku za kształcenie 
nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach prowadzonych przez Powiat 
Radomski. 

 
7. Podjęcie uchwały Zarządu Powiatu w sprawie zmian w planie wydatków budżetu 

powiatu na 2015 rok i planie finansowym  zadań z zakresu administracji rządowej. 
 
8. Rozpatrzenie wniosku Nr 2/2015 Wydziału Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska 

i Gospodarki Wodnej w sprawie zaopiniowania „Programu Ochrony Środowiska dla 
Gminy Gózd na lata 2014 – 2017 z perspektywą do roku 2021”.  
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9. Rozpatrzenie wniosku Nr 6/2015 Wydziału Edukacji w sprawie propozycji zmian w 
budżecie powiatu na 2015r. 

 
10. Sprawy różne. 

 
 
W/w porządek dzienny posiedzenia został przyjęty jednogłośnie.  
 
 
Przystąpiono do realizacji 2 pktu porządku dziennego posiedzenia – przyjęcie protokołu Nr 
4/2014 poprzedniego posiedzenia Zarządu.  
 
Protokół Nr 4/2014 poprzedniego posiedzenia Zarządu został przyjęty jednogłośnie, bez 
uwag. 
 
 
Przystąpiono do realizacji 3 pktu porządku dziennego posiedzenia – informacja o stanie 
bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie powiatu radomskiego w 2014 roku. 
 
Wicestarosta Radomski Leszek Margas poinformował, że Komendant Miejski Policji                 
w Radomiu przedstawił obszerne materiały na temat bezpieczeństwa i porządku publicznego 
na terenie powiatu radomskiego w 2014 roku. 
Komendant zostanie zaproszony na posiedzenie Komisji oraz na sesję Rady Powiatu. 
Przedstawi on powyższą informację, będzie odpowiadał na pytania radnych.  
 
 
Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie powiatu 
radomskiego w 2014 roku została przyjęta jednogłośnie i skierowana pod obrady Rady 
Powiatu. 
 
 
Przystąpiono do realizacji 4 pktu porządku dziennego posiedzenia – rozpatrzenie wniosku 
Nr 4/2015 Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Radomiu w sprawie zwiększenia 
wydatków o 120.000 złotych w Środowiskowym Domu Samopomocy w Jedlance                          
z przeznaczeniem na dofinansowanie dowozów uczestników ŚDS w okresie od kwietnia do 
grudnia 2015 roku.  
 
Wicestarosta Radomski Leszek Margas poinformował, że uczestnikami Środowiskowego 
Domu Samopomocy w Jedlance są osoby upośledzone i chore psychiczne. Są to mieszkańcy 
czterech gmin powiatu: Jedlińsk, Przytyk, Jastrzębia, Zakrzew. Dlatego bardzo ważną kwestią 
jest zapewnienie im transportu z miejsca zamieszkania do ŚDS i                   z powrotem. 
Niestety nie przewidziane zostały środki na zorganizowanie tego transportu. Stąd przedłożony 
został wniosek o zwiększenie środków na dofinansowanie dowozów uczestników ŚDS w 
okresie od kwietnia do grudnia 2015 roku.  
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska poinformowała, że prowadzenie Domu należy do 
zadań z zakresu  administracji rządowej realizowanych przez powiat, a co za tym idzie środki 
na realizację tego zadania zapewnia budżet państwa. Dotacja na jednego uczestnika wynosi 
1.075 zł. Uczestników w miesiącu jest 35.  
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Stwierdziła, że okres funkcjonowania Środowiskowego Domu Samopomocy w Jedlance 
i dostrzeżone potrzeby pokazują, że zapewnienie osobom niepełnosprawnym transportu                 
z miejsca zamieszkania do ośrodka wsparcia i z powrotem jest koniecznością. Brak takiej 
możliwości skutkowałby tym, że większość uczestników nie miałaby fizycznej możliwości 
korzystania z oferowanych usług, a to byłoby jednoznaczne z ich rezygnacją. Taka sytuacja 
z jednej strony pociągałoby za sobą zagrożenie tej grupy osób izolacją społeczną, a z drugiej 
stawiałaby pod znakiem zapytania dalsze funkcjonowanie ośrodka. 
Poinformowała, że wojewoda nałożył na powiat obowiązek utrzymania placówki przez 10 lat, 
dofinansowując jej utworzenie kwotą około 450 tys. zł  
Poinformowała następnie, że obecnie uczestnicy są dowożeni do ŚDS co drugi dzień. Tak 
jednak być nie może, ponieważ musi być pełny skład w placówce przez co najmniej 6 godzin 
dziennie. I na to wojewoda przekazuje dotacje. 
Zatem żeby placówka mogła funkcjonować musi być zapewniony uczestnikom dowóz.  
Dyrektor PCPR w Radomiu wystąpił do Ministerstwa Pracy i Polityki Społecznej z prośbą o 
wyjaśnienie kwestii, czy powiat ma możliwość dofinansowania Środowiskowego Domu 
Samopomocy ze środków własnych powiatu, w sytuacji, gdy przekazywana dotacja nie 
zabezpiecza wszystkich potrzeb na zadowalającym poziomie. W odpowiedzi Ministerstwo 
poinformowało, że możliwe jest dofinansowanie transportu uczestników na zajęcia jako 
usługa ponadstandardowa, którą Środowiskowy Dom Samopomocy może dodatkowo 
zapewnić, zgodnie z  § 20 rozporządzenia Ministra Pracy i Polityki Społecznej z dnia                   
9 grudnia 2010 roku.  
W związku z tym jest propozycja zwiększenia środków dla ŚDS w Jedlance w kwocie 120 
tys. zł z przeznaczeniem na dofinansowanie dowozów uczestników placówki w okresie od 
kwietnia do grudnia 2015 roku.  
Nadmieniła, że zgodnie z art. 51 c ust. 4 ustawy o pomocy społecznej, kwota dotacji na 
jednego uczestnika środowiskowego domu samopomocy może być zwiększona przez 
wojewodę, jednak nie więcej niż o 20%, w zależności od liczby uczestników, jakości 
i zakresu świadczonych usług.  W ubiegłym roku, na podstawie tego zapisu i w odpowiedzi 
na złożony przez powiat wniosek uzyskano dodatkowe środki finansowe na działalność 
ośrodka wsparcia. W tym roku wystąpienie do wojewody w tej sprawie także zostało już 
wysłane.  
 
Członek Zarządu Henryk Słomka zapytał skąd pochodzić będzie zaproponowana kwota 
dofinansowania tj. 120 tys. zł.  
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska poinformowała, że jeśli Zarząd Powiatu przyjmie 
wniosek to na jego sfinansowanie proponuje zmniejszyć rezerwę ogólną, co leży                           
w kompetencji Rady Powiatu.  
 
Członek Zarządu Marek Jarosz zapytał jaki jest bilans ŚDS w Jedlance, poza dowozem 
uczestników.  
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska stwierdziła, że Pani kierownik ŚDS informowała, iż 
poza dowozem uczestników, Dom z dotacji od wojewody jest w stanie się utrzymać.  
 
 
Wniosek w sprawie zwiększenia wydatków o 120 tys. zł w Środowiskowym Domu 
Samopomocy w Jedlance z przeznaczeniem na dofinansowanie dowozów uczestników 
ŚDS w okresie od kwietnia do grudnia 2015 roku został rozpatrzony pozytywnie. 
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Przystąpiono do realizacji 5 pktu porządku dziennego posiedzenia – rozpatrzenie wniosku 
Nr 6/2015 Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Radomiu w sprawie podziału 
środków pochodzących z  PFRON przeznaczonych na realizację w 2015 roku zadań 
określonych w art. 35 a Ustawy o rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnianiu 
osób niepełnosprawnych.  
 
Wicestarosta Radomski Leszek Margas poinformował, że Państwowy  Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych poinformował o wysokości środków przypadających 
według algorytmu na realizację w 2015 roku,  zadań określonych  w art. 35a ustawy  o 
rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnianiu osób niepełnosprawnych w wysokości 
2.344.304 zł. Określenie zadań, na które środki zostaną przeznaczone leży w kompetencji 
Rady. Stąd projekt uchwały w tej sprawie.   
Propozycja przedłożona przez Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie  określona została 
według  potrzeb niepełnosprawnych mieszkańców powiatu radomskiego wynikających ze 
złożonych wniosków w latach ubiegłych i wniosków złożonych dotychczas. 
 
 
Zarząd przyjął projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie określenia zadań na 2015 rok, 
na które przeznacza się, przyznane według algorytmu środki  Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych i skierował go na najbliższą sesję.  
 
 
Przystąpiono do realizacji 6 pktu porządku dziennego posiedzenia – rozpatrzenie wniosku 
Nr 5/2015 Wydziału Edukacji w sprawie sposobu podziału środków finansowych na 
wspieranie doskonalenia zawodowego nauczycieli oraz ustalenia maksymalnej kwoty 
dofinansowania opłat w 2015 roku za kształcenie nauczycieli zatrudnionych w szkołach i 
placówkach prowadzonych przez Powiat Radomski. 
 
Wicestarosta Radomski Leszek Margas poinformował, że organ prowadzący                              
w porozumieniu z dyrektorami szkół i placówek oświatowych, oraz po zasięgnięciu opinii 
związków zawodowych dokonuje podziału środków finansowych na dokształcanie i 
doskonalenie zawodowe nauczycieli zapisanych w uchwale budżetowej powiatu na 2015r. 
Organ prowadzący również  ustala corocznie maksymalną kwotę dofinansowania opłat, a 
także  formy doskonalenia zawodowego, na które dofinansowanie będzie przyznawane. 
Poinformował, że dyrektorzy szkół i placówek oświatowych  zaproponowali  maksymalną 
kwotę w wysokości 1200 złotych za semestr na dofinansowanie za dokształcania i 
doskonalenie zawodowe nauczycieli. Opinia wszystkich związków zawodowych jest 
pozytywna.  
 
 
Zarząd przyjął projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie sposobu  podziału środków 
finansowych na wspieranie doskonalenia zawodowego nauczycieli oraz ustalenia  
maksymalnej kwoty dofinansowania opłat w 2015 roku za kształcenie nauczycieli  
zatrudnionych w szkołach i placówkach prowadzonych przez  Powiat Radomski                    
i skierował go na najbliższą sesję.  
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Przystąpiono do realizacji 7 pktu porządku dziennego posiedzenia – podjęcie uchwały 
Zarządu Powiatu w sprawie zmian w planie wydatków budżetu powiatu na 2015 rok i planie 
finansowym  zadań z zakresu administracji rządowej. 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska poinformowała, że w przedłożonej uchwale, w dziale 
852 – pomoc społeczna, rozdziale 85203 – ośrodki wsparcia przenosi się wydatki między 
paragrafami z §4220 – zakup środków żywności w kwocie 2 tys. zł na: §4270 – zakup usług 
remontowych w kwocie 1 tys. zł, z przeznaczeniem na remont samochodu i §4700 – szkolenia 
pracowników niebędących członkami korpusu służby cywilnej w kwocie 1 tys. zł                             
z przeznaczeniem na szkolenia pracowników Środowiskowego Domu Samopomocy                     
w Jedlance. 
Poinformowała, że wydatki powyższe ujęte zostały także w planie finansowym zadań                    
z zakresu administracji rządowej. 
 
 
Zarząd Powiatu podjął uchwałę Nr 23/2015 w sprawie zmian w planie wydatków budżetu 
powiatu na 2015 rok i planie finansowym  zadań z zakresu administracji rządowej, która 
stanowi załącznik Nr 2 do protokołu.  
 
 
Przystąpiono do realizacji 8 pktu porządku dziennego posiedzenia – rozpatrzenie wniosku 
Nr 2/2015 Wydziału Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 
sprawie zaopiniowania „Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Gózd na lata 2014 – 
2017 z perspektywą do roku 2021”.  
 
Wicestarosta Radomski Leszek Margas poinformował, że zgodnie z ustawą Prawo ochrony 
środowiska projekt gminnego programu ochrony środowiska podlega zaopiniowaniu przez 
Zarząd Powiatu. 
Przedłożone opracowanie spełnia wymogi określone w przepisach prawa. W związku z tym  
Wydział Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej wnioskuje o 
pozytywne zaopiniowanie przedłożonego „Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Gózd 
na lata 2014-2017 z perspektywą do roku 2021”. 
 
 
Zarząd Powiatu podjął uchwałę Nr 24/2015 w sprawie zaopiniowania projektu gminnego 
programu ochrony środowiska, która stanowi załącznik Nr 3 do protokołu.  
 
 
Przystąpiono do realizacji 9 pktu porządku dziennego posiedzenia – rozpatrzenie wniosku 
Nr 6/2015 Wydziału Edukacji w sprawie propozycji zmian w budżecie powiatu na 2015r. 
 
Skarbnik Powiatu Joanna Wontorska poinformowała, że w/w wniosek dotyczy 
wydzielenia z budżetu środków na specjalną organizację nauki i metod pracy w szkołach. Na 
ten cel w 2015 roku powiat otrzymał łącznie kwotę 3.163.476 zł. Środki te zostały przyznane 
w ramach części oświatowej subwencji ogólnej  i zgodnie z ustawą okołobudżetową muszą 
zostać przeznaczone na  specjalną organizację nauki i metod pracy w szkołach. 
Poinformowała, że w styczniowej uchwale zabezpieczone zostały środki w kwocie 2.728.813 
zł, teraz trzeba uzupełnić różnicę. Wstępnie uwzględniono w tej kwocie też wczesne 
wspomaganie dzieci w szkołach. Ostatecznie okazało się, że te środki  nie mogą   być w 
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ramach tego wydatkowane i dlatego po odjęciu wczesnego wspomagania trzeba zabezpieczyć 
dodatkowo kwotę 528.648 zł.  
Z uwagi na to, że nie udało się wyodrębnić wszystkich pieniędzy w ramach planów 
finansowych szkół naczelnik Wydziału Edukacji zaproponowała żeby uruchomić część 
środków z rezerwy która została zabezpieczona na płace i pochodne nauczycieli. Proponuje 
się zmniejszenie tej rezerwy o kwotę 320 tys. zł. 
Przypomniała, że na poprzednim posiedzeniu Zarządu została uruchomiona kwota w 
wysokości 48.245 zł. ze względu na zmniejszoną subwencję oświatową. Teraz trzeba 
uruchomić kolejne środki w wysokości 320 tys. zł. 
Stwierdziła, że plany finansowe szkół były niedoszacowane i dlatego została utworzona ta 
rezerwa w wysokości 1 mln. zł. Teraz proponuje się ją zmniejszyć, a środki przeznaczyć do 
szkół w których odbywa się szkolnictwo specjalne.  
 
 
Wniosek w sprawie propozycji zmian w budżecie powiatu na 2015r. został rozpatrzony 
pozytywnie. 
 
 
Przystąpiono do realizacji 10 pktu porządku dziennego posiedzenia – sprawy różne. 
 
Wicestarosta Radomski Leszek Margas przypomniał, że na poprzedniej sesji radny 
Zbigniew Dziubasik zgłosił interpelację dotyczącą wysokości naliczonego funduszu 
zdrowotnego w szkołach. Pisemną informację, ile wynosił ten fundusz w szkołach na 
przestrzeni 2 ostatnich lat i w jaki sposób został wykorzystany radny otrzymał.  
Natomiast zaszła potrzeba uregulowania tego funduszu w ogóle. Jednak pojawiły się pewne 
rozbieżności pomiędzy oczekiwaniami związków zawodowych funkcjonujących w szkołach, 
a tym co powiat może zaoferować z punktu widzenia prawa.  
Stwierdził, że jest to w fazie dopracowywania i zapewne stanie na sesji w kwietniu.  
 
Członek Zarządu Marek Jarosz poinformował, że docierają do niego sygnały od 
pielęgniarek pracujących w SPZZOZ – Szpital w Iłży dotyczące niewypłacania świadczeń            
z Funduszu Socjalnego przez trzy ostatnie lata. Stwierdził, że ta sprawa wymaga 
przeanalizowania, bo wypłaty z FS należą się pracownikom.  
 
Członek Zarządu Henryk Słomka zapytał, czy FS nie jest wypłacany, czy w ogóle nie jest 
naliczany.  
 
Członek Zarządu Marek Jarosz poinformował, że nie jest naliczany.  
 
Wicestarosta Radomski Leszek Margas poinformował, że zostanie przygotowana 
informacja jak wygląda wypłata świadczeń z Funduszu Socjalnego w szpitalu w Pionkach i w 
Iłży.  
 
 
Więcej spraw nie zgłoszono. 
 
W związku z wyczerpaniem porządku dziennego obrad Wicestarosta Radomski zamknął                         
5 posiedzenie Zarządu Powiatu o godzinie 1505. 
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Protokołowała:         
 
Małgorzata Dróżdż                          

Zarząd Powiatu: 
 
                                                          1. Przewodniczący Zarządu – 
                                                                   Mirosław Ślifirczyk               .................................... 

 
2. Wicestarosta 
     Leszek Margas                     .................................... 
 
3. Członek Zarządu 
     Marek Jarosz                         .................................... 
 
4. Członek Zarządu  
    Adam Siczek                          .................................... 
 
5. Członek Zarządu    
    Henryk Słomka                     ..................................            
 
    Sekretarz Powiatu 
    Renata Mazur                         ................................... 
 
    Skarbnik Powiatu 
    Joanna Wontorska                 ................................... 
 

 
 
 


